
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn tirsdag den 19. marts 2024 kl. 18.00 i  

Eliaskirken. 

 

Deltagere: Jens Andersen, René Rud Mikkelsen, Ole Bjørn Andersen, Eva Rønne, Erling Hansen, Arne 

Hjort Nielsen, Claus Hansen, Rikke Bang Christensen, Peter Sindal Lundsberg, Anni Brinkløv Jensen, 

Anton Pihl, Claus Lautrup, Hans-Henrik Sørensen, Jette Taagely, Bente Marie Braarud og Marianne Plum. 

Præster: Jette Steffensen, Viggo Julsgaard, Birgitte Kragh Engholm, Niels Nymann Eriksen, Lars Obel, 

William Salicath, Maria Fihl, Anita Rohwer, og Lise Rasmussen. 

Medarbejderrepræsentanter: Sandra Skov Fallesen, Gry Hafstrøm, Mette Scheurer.                                                                              

Afbud: Anni Brinkløv Jensen, Lasse Glavind, John Kalke, Jette Pedersen, Maria Kynne, Mette Gramstrup 

Hansen, Thomas Frovin, Therese Møller og Liane Dambo 

Fra kontoret: Randi Stenholt-Jacobsen, Birgitte Schmidt Andersen, Marlene Søberg Kristiansen (referent). 

    

 

1. Formalia  

Menighedsrådet godkendte dagsorden.  

 

2. Godkendelse af opdateret kommunikationsstrategi  

Den hidtidige kommunikationsstrategi for 2021 – 2023 blev drøftet på menighedsrådsmødet den 14/11, og 

der foreligger nu udkast til opdateret strategi for 2024 – 2026. 

Birgitte Schmidt Andersen præsenterede udkastet til strategi. De indledende afsnit er uændret, men der 

foreslås ændre prioriteringer og sætte nye mål i strategien.  

Beslutning:  Menighedsrådet godkender den opdaterede kommunikationsstrategi.   

 

3. Godkendelse af årsregnskab for 2023  

Jens Andersen orienterede om årsregnskabet. Af de frie midler er kr. 319.905 disponeret til dækning af 

budgetteret underskud i 2024. kr. 200.000 er øremærket til forskudte istandsættelser. Kr. 380.000 

disponeret til styrket arbejde blandt unge voksne. Kr.110.000 er disponeret til timelønnede kirketjenere. Kr. 

140.000 til styrket bemanding i kommunikationen. Der har været ekstra udgifter til ikke budgetteret formål, 

f.eks. sansespilopperne. Hjemmesiden var ikke med i budgettet og er finansieret af de frie midler. 

Beslutning: Menighedsrådet godkender årsregnskabet for Vesterbro Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 

32108083, Regnskab 2023, Afleveret d. 12-03-2024 13:01. 

 

4. Socialetik og evaluering af Mariaprojektet  

Menighedsrådet har tidligere – blandt andet ifm. opslag og besættelse af Lise Rasmussens stilling som 

præst i Mariakirken i 2019 – besluttet at prioritere arbejde med socialetik. Prioriteringen blev den 23/2 2021 

fulgt op med beslutning om projektansættelse af Matthias Borello og igangsættelse af Mariaprojektet. Dette 

projekt er nu afsluttet og skal evalueres. I forlængelse heraf lægges op drøftelse af hvordan menighedsrådet 

i fremtiden kan arbejde med prioriteringen af socialetik. 

Lise Rasmussen orienterede om den udsendte evaluering af projektet. Vi har med projektet fået oplyst og 

sat fokus på en gruppe mennesker, som længe er blevet fremmedgjorte, over for andre mennesker.  



 
 

 
 

Beslutning: Menighedsrådet tog evalueringen til efterretning. Der er fortsat har brug for at have fokus på 

projektledelse, menighedsrådets ejerskab og forankring blandt medarbejdere i kommende projekter. Der 

tegner sig ikke nu et klart billede af hvordan, der kan arbejdes videre med socialetik. Det tages op på et 

senere tidspunkt. 

 

5. Drøftelse af samarbejde med Y’s Men  

Baggrund: Y’s Men har henvendt sig med forslag om samarbejde om etablering af en lokal Y’s Mens klub på 

Vesterbro. Y’s Men har et diakonalt sigte og lægger vægt på at kombinere det sociale fællesskab for 

deltagere med frivilligt arbejde, som er nyttigt for andre. 

Beslutning: Menighedsrådet besluttede at de gerne må låne lokale, men man ønsker ikke at prioritere 

samarbejdet yderligere. 

 

6. Meddelelser og efterretningssager  

 

a) Der er fra Stiftsøvrigheden modtaget principgodkendelse af projekt for renovering af Kristkirken. Der 
er indsendt ansøgning om delfinansiering til Kirkeministeriets kirkeistandsættelsesordning.  
 

b) Der er fra Stiftsøvrigheden modtaget godkendelse af projekt for reparation af skade i murværk i 
Eliaskirken.   
 

c) Den sidste del at finansieringen af renovering af Valdemarsgade 27, kr. 10 mio. forventes tilvejebragt 
gennem midlertidig omdisponering af anlægsmidler i provstiet. 
 

d) Der holdes møde med Københavns Kommune 19/3 om Maria Kirkeplads. 
 

e) FU har besluttet at udbyde tjenesteboligen Vesterbrogade 54 til salg, udbudspris kr. 11,5 mio. via 
Danbolig. Der undersøges mulighed for at købe en anden bolig inden for den økonomiske ramme 
som evt. salg kan indbringe. 
 

f) FU har besluttet at ansætte Jacob Serup som kirketjener i fleksjob, 16 timer om ugen. Opgaverne er 
bl.a. ift. morgenåbning af Eliaskirken og Kristkirken samt renholdelse i Mariakirken. Ansættelsen 
finansieres af den afsatte ramme til timelønnede kirketjenere. 
 

g) Mads Mariegaard er ansat som kommunikationsmedarbejder i FFI på 15 timer om ugen. 
 

h) FU har bevilget orlov uden løn til kordegn Marlene Søberg Kristiansen i perioden 1. maj til 30. 
september 2024. Karen Pedersen er ansat som vikar. 
 

i) FU har efter drøftelse med SU fastsat retningslinjer for forplejning af personale finansieret af 
kirkekassen. 
 

j) FU har afsat budgetramme på kr. 42.000 til minikonfirmandforløb første uge i juli. Maria Kynne er 
ansvarlig for projektet. 
 

k) FU har afsat budgetramme på to gange kr. 9000 til musikgudstjenester med Queer Qhoir i Enghave 
Kirke. 
 



 
 

 
 

l) Der igangsættes spørgeskemaundersøgelse af det psykiske arbejdsmiljø som led i APV. Resultatet 
forventes at foreligge ved udgangen af maj. 

 
m) Der er gennemført provstesyn i alle kirkerne. Interesserede kan få synsprotokoller tilsendt. 

 
n) Anlægsønsker er indsendt til provstiudvalget. Udover de tidligere behandlede er tilføjet nye hynder 

og afrensning af bænkegavne i Apostelkirken. 
 

o) Der holdes budgetsamråd i provstiet den 10. april. Tilmelding via formanden senest 25/3.  
 

p) Der er fra Distriktsforeningen modtaget referat af generalforsamling 5/3 herunder liste med valgte til 
Landsforeningens årsmøde samt oplæg om ændringer i menighedsrådsloven. Interesserede kan få 
materialet tilsendt.  

 

 

7. Evt.  

William Salicath orienterede om at der i MTE holdes en paneldebat, som vil handle om menighedsrådsvalg 

den. 24. april 2024 kl.16.00-18.00. 

René Rud Mikkelsen opfordrede præsterne og valgte menighedsrådsmedlemmer om at deltage i ordination 

og indsættelse, når vi får nye præster. Det ville være godt at støtter op om nye kollegaer. Jens Andersen, 

hilser fra Maria Kynne, som siger tusind tak for gaven ifm. indsættelsen. 


